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Aan Commissieleden en Raadsleden Meierijstad

Beste commissie en raadsleden van Meierijstad

Hoe aangenaam was het geweest als de ambtenaren van gemeente Meierijstad de bewoners van
een zoekgebied vanaf het begin hierin hadden betrokken. De bewoners erop hadden gewezen dat
hun woonomgeving aangeduid was tot een zoekgebied voor de realisatie van grote zonneparken en
een x-aantal windturbines.

Er is geen dorpsbijeenkomst geweest, wellicht was een gebiedsraad van aanwonende of inwoners
van Keldonk een goed initiatief geweest. Nee, we hebben een krantenartikel gelezen in het Brabants
Dagblad. En nog was toen niet duidelijk dat het hier om zo'n groot gebied zou gaan met grootschalige
zonneparken. Hoe serieus worden w'rj als omwonende door gemeente Meierijstad behandeld?

Eigenaar van Gerecht heeft op 31 oktober 2019 een mail naar gemeente Meierijstad gemaild met
de vraag of er iets bekend was over het aanleggen van zonnepanelen op grote schaal. Hij heeft in
deze mail verzocht om contact, echter hier is nooit op gereageerd. Eigenaar van Lijnt heeft diverse
keren getelefoneerd met de heer en overleg gevoerd. Eigenaar heeft een aantal keren
gevraagd of er initiatieven waren en deze waren er niet, zo werd hem medegedeeld. Nu blijkt dat er
al 2 initiatieven bekend zijn, nl. Lijnt 1 en het Lijnt . Het bedrijf
Solarcentury heeft inmiddels al een getekende overeenkomst met deze 2landbouwers, waarin
vermeld is dat ze hun mond moesten houden waarschijnlijk om geen onrust te veroorzaken. Onze
inschatting is dat er al een overeenkomst ligt bij deze 2 ondernemers van 175 ha. Daarnaast was
Solarcentury ook in overleg met de gemeente om hun ideeën en plannen richting een groot
zonnepark te promoten. Hoe kwalijk is dat! Zijn wij een zoekgebied, omdat er al initiatieven lagen,
hoe gemakkelijk is dat dan voor de gemeente?



Het lijkt erop dat het college op een gemakkelijke eenvoudige manier vergunningen wil verlenen aan
ontwikkelaars door de gemeenteraad erbuiten te laten. Ze willen dit doen ,door de Raad een
afwegingskader laten vaststellen waarmee zowel het college als de projectontwikkelaars deze
vrijheid verleend. Hoe gemakkelijk en snel kan er gewerkt worden zonder verdere ruimtelijke
toetsing, MER en dergelijke. Met andere woorden, hoe kan het leefgebied Het Lijnt en Gerecht
(hierna te noemen LijnRecht) zo snel mogelijk een gigantisch zonnepark worden.

We wonen in Buurtschap LijnRecht achteraf, daar zijn we onszelf zeer bewust van. Maar dat mag en
kan niet betekenen dat we dan maar zonder meer als zoekgebied worden bestempeld. Slechts 13
gezinnen in het Lijnt - Gerecht. Nee een petitie met meer dan 1000 handtekeningen aanreiken lukt
ons niet. Maar we kunnen wel in het kort aangeven in wat voor een prachtig gebied wij wonen: een
gebied met een prachtige geschiedenis; een gebied met veel weidevogels, vleermuizen, dassen,
reeën en amfibieën, een straat met maar liefst 5 monumentale panden; kortom het mooiste plekje
van Keldonk, misschien wel het mooiste plekje van Meierijstad

ln 1911 heeft Staatsbosbeheer de bossen in het Lijnt laten aanplanten. De heidegrond veranderde in
bos en een deel werd akker- en weiland. Het Lijnt is een vogelrijk gebied en Ís aangewezen als
leefgebied voor weidevogels. Vogels die hier veel voorkomen zijn de grote bonte specht, de groene
specht, de buizerd, boompieper, geelgors, braamsluiper, bosuil en de Patrijs. De bosrandzone bevat
mooie paddenpoelen en er liggen zeer kruidenrijke plantsoenen. Het bosgebied "het Gerecht" wordt
onderhouden door het Brabants Landschap en is als natuur omschreven . Het Gerecht dankt haar
naam aan de galg die vanaf de middeleeuwen daar op een heuvel stond, een oude grafheuvel uit de
bronstijd, deze grafheuvel is in 1965 ontdekt. De grafheuvel lag ver weg van de bewoning in de
dorpen. Daarom is ze bewaard gebleven. ln 2006 is deze grafheuvel een archeologisch monument
geworden. Dat wil zeggen, dat de grafheuvel een belangrijke archeologische vindplaats is. Ze vertelt
ons iets over het verleden. ln de heuvel mag niet zomaar iedereen gaan graven. Ze is dus beschermd.

ln het Lijnt hebben we natte graslanden, natte graslanden worden steeds zeldzamer. Veel
weidevogels houden van natte graslanden omdat er meer voedsel te vinden is. De Grutto, KÍevit,
wulp, gans, zwaan, fazant en het meerkoetje z'rjn weidevogels, die we hier dagelijks in de weiden
aantreffen. Het Lijnt is aangewezen als leefgebied voor weidevogels. Ook de das houdt van natte
graslanden, omdat daar veel regenwormen in zitten. En de das is uiteraard ook op het Lijnt te vinden
evenals vele herten die op deze gronden wandelen en weiden. De dassen gebruiken de bossen om te
bouwen en de weilanden als foerageergronden en de sloten als beschutte routes om zo hun gang te
kunnen gaan.

Verder is voor het Lijnt ook een gebiedsaanduiding opgenomen voor het leefgebied van amfibieën
Vergeet de prachtige monumentale boerderijen niet. ln het Lijnt staan 4 boerderijen die architect
Heijkants heeft ontworpen. 3 boerderijen hebben inmiddels een monumentale status. Tevens
hebben de woningen gelegen aan Lijn een monumentale status. Deze monumentale
boerderijen staan statig in de huidige prachtige omgeving. Deze boerderijen zullen hun
monumentale karakter totaal verliezen zodra hier grootschalige zonneparken worden aangelegd. Het
cultuurlandschap (een mooi open gebied) in het Lijnt maakt een groot deel uit van het cultureel
erfgoed in Meierijstad.

De eigenaren van de twee grote ruilverkavelingsboerderijen op het Lijnt hebben beiden al verzoeken
/ initiatieven liggen voor grootschalige zonneparken.
Dat betekent, bij realisering, dat de bewoners van LijnRecht aan weerszijde van de weg omsloten
worden door een grootschalig zonnepark. Ook gemeente Meierijstad heeft gronden liggen in ons
gebied, waardoor een zonnepark van 100 ha of meer zeer realistisch is. Een schrikbeeld voor ons als
bewoners.
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De impact van zo'n groot zonnepark en diverse windturbines zal op onze prachtige omgeving heftig
zijn. Op de website van Solarcentury schrijven zij dat zij samen met landeigenaren en andere
belanghebbenden zonneparken in Nederland ontwikkelen, bouwen en exploiteren. Zonneparken
zonder een bedreiging te vormen voor de landbouw. Bovendien zetten zij maximaal in op
natuurontwikkeling. Solarcentury wil ons laten geloven dat zij een natuurproject wil ontwikkelen.
Hoe kan Solarcentury geen bedreiging voor de landbouw zijn als zij eigenaren van goede
landbouwgronden dergelijke aanbiedingen doet. Aanbiedingen die men kan doen omdat er
torenhoge subsidies verstrekt worden. Subsidies die van onze belastingcenten betaald worden.

Wij willen u nog attenderen op het feit dat onderzoeken aantonen dat landbouwgrond die 25 jaar
gebruikt wordt voor de plaatsing van zonnepanelen, deze na 25 jaar zeker een periode van 10 jaar
nodig heeft om te herstellen. Dat blijkt uit het een recent onderzoek uitgevoerd door Wageningen
Economic Research onderzoek. Bodemkundigen stellen dat minder licht en een andere verdeling van
het water zal leiden tot minder bodemleven en lager organische stofgehalten, wat betekent dat er
veel minder CO2 word vastgelegd en de bodemvruchtbaarheid dus niet ten goede komt. De bodem
onder de panelen zal op alle fronten verslechteren na plaatsing van een zonnepark.
Wetende dat we in het Lijnt over natte graslanden beschikken is deze ontwikkeling zeker niet
bevorderlijk voor het behoud van onze weidevogels en de aanwezigheid van de das.

LijnRecht valt onder de jonge ontginningsgebieden en wat staat letterl'rjk in het rapport: "Gezien
deze karakteristiek is er ín de jonge broek- en heideontginningen in principe ruimte voor middelgrote
en grote zonneparken (> 2 hectare). Ook is een totale transformatie naar een energielandschap in
deze jonge ontginningen denkbaar. Het bovenstaande is geen vrijbrief om in de jonge broek- en
heideontginningen overal grote zonneparken te realiseren". De zinssnede ook een totole
transformotie naar een energielondschop... bezorgt ons huiveringen.

Een energielandschap? Wat gebeurt er met ons prachtige gebied, wat gebeurt er met ons
woongenot, wat gebeurt er met het leefgenot van alle dieren, vogels, insecten en vleermuizen, wat
gebeurt er met de waarde van onze woningen. Waarschijnlijk zit de gemeente Meierijstad niet te
wachten op enorme schadeclaims, omdat alle huizen aan het Lijnt en het Gerecht onverkoopbaar z'rjn
geworden.

Opvallend aan het rapport "de toekomst van zon en wind ln Meijerijstad" is dat er geen bronnen
vermeld worden. Bronnen die toch nodig zijn om de herkomst en juistheid van getallen en informatie
te checken. Moeten wij dit als bewoners maar voor waar aannemen?

Onze conclusie na het lezen van dit rapport is dat Meierijstad de gemakkelijkste weg kiest. En wat
levert die gemakkelijke weg op?

- Cowboygedrag van ontwikkelaars bij het ontwikkelen van grote zonneparken met enorme
financiële belangen (verdienmodellen) voor projectontwikkelaars en grootgrond eigenaren.

- Onoverzienbare effecten op de gezondheid van bewoners door elektrosmog van o.a. de

omvormers, dan wel de geestelijke belasting en stress van de ergernis die het oplevert.
- Dat de beste 2 ruilverkalvelingsboerderijen van Meierijstad met uitbreidingsmogelijkheden

worden opgeofferd voor zonneparken. ls dit dan structuur technisch verstandig voor een

grond gebonden melkveehouderij?

- Bedreiging van akker- en landbouw. Grondprijzen worden torenhoog.
- Verstedelijking van ons buiten- en natuurgebied door toevoeging van een industriële

activiteit.
- Aantasting van een prachtig natuur-, bos- en landbouwgebied.

- Aantasting flora en fauna
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Tenietgaan van een heerlijk woongenot en natuurbeleving ook voor gasten die hier komen
wandelen en fietsen

Onwetendheid over de gevolgen op middellange en de lange termijn: onderhoud (grondslag,

flora) en verwerking gebruikte materialen (aluminium belasting, zware metalen); uitputting
grond (gevolgen insecten en bodemstructuur).

Het is toch wel heel duidelíjk dat de grootste bedreÍging van onze prachtige natuur de mens is. De
mens met de grootste portemonnee bepaalt wat de toekomst van zo'n prachtig natuurgebied als
LijnRecht wordt.

Wij, de bewoners van LijnRecht gaan strijden, strijden voor het behoud van het gebied gelegen
tussen het Lijnt en het Gerecht. Raad van Meierijstad, wij vragen u met klem, stem niet in met dit
afwegingskader! Stem niet in met de aangewezen zoekgebieden en laat gemeente Meierijstad hun
huiswerk opnieuw doen. En zorg voor openheid naar alle burgers.

Wij verzoeken u:
1. De nota aan te houden en de tijd te nemen voor het goed onderzoeken en bestuderen van

de aangereikte bronnen om een terdege afweging te kunnen maken.
2. Geen verkorte procedures in te stellen gezien het aanmerkelijk belang van energie en

warmtewinning voor inwoners van Meierijstad. Voors en tegens dienen in iedere situatie
goed afgewogen te worden.

3. Vooralsnog de eigen ambitieopgave terug te brengen naar wat minimaal vanuit de RES nodig
is. De eisen die in het kader van de regionale energiestrategie (RES) worden gesteld, zijn
aanmerkelijk lager van wat Meierijstad zichzelf heeft opgelegd.

4. LijnRecht vrijwaren van een grootschalig Zonnepark en x aantal windturbines in hetzelfde
gebied langs de N279.

5. Pak met de RES gezamenlijk een (inter-)regionale doelstelling op gebaseerd op de adviezen
van het College van Rijksadviseurs en Planbureau voor de Leefomgeving.

6. Gedegen en onderbouwde planschade regelingen in te stellen voor het totale plan

Standpunt Dorpsraad Keldonk

Dorpsraad Keldonk wil graag meer inzetten op energiebesparing en is het de vraag of Meierijstad
zelf energie neutraal moet zijn en of de energie mogelijk ook van andere plaatsen kan komen, daar
waar de zonnepanelen en windmolens beter renderend zijn. Landelijke en evenredige verdeling, met
gelijke uitgangspunten wordt door de dorpsraad voorgesteld.

Dorpsraad Keldonk wil graag veel meer zonnepanelen op de daken te leggen of op andere passende
plaatsen !

Het streven moet zijn om op de meest geschikte plaatsen in Nederland en op zee de
windmolenparken te realiseren. Op zee is er minder overlast en de molens kunnen 3 keer zoveel
energie opwekken. De windmolens en zonnepanelenparken dienen netjes in het landschap ingepast
te worden.
Een windmolenpark bij Keldonk is minder geschikt vanwege de ligging kort bij het natuurgebied
Lijnt/Gerecht en kort bij de kern Keldonk.
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De Dorpsraad heeft een brief gezonden aan college van B&W en raad van gemeente Meierijstad



Tot Slot

W'tj willen u hartelijk danken voor het lezen van deze brief en indien wenselijk bent u van harte
welkom om zelf onze buurt LijnRecht te ervaren. Wellicht bent u nog nooit bij ons in de buurt
Eeweest wat we ons gezien de hierboven meerwaarde haast niet kunnen voorstellen, maar het zou
zomaar kunnen.. De koffie staat voor u klaar.
Hoogachtend
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